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From: Lotte Rørtoft-Madsen

Sent: 26. september 2017 11:33

To: SOFDL Udvalgsteamet

Subject: Til orientering af SUD- sagsnr. 2017-0320162

AppServerName: kkedoc4

DocumentIsArchived: 0

FileUpdateStatus: 1

Fra: Borgmesteren SOF 

Sendt: 26. september 2017 11:29

Til: 'raga@clean-house.dk'
Emne: VS: Lukning af værestedet Clean House

Kære Nicolai Raga Nordstjerne

Tak for din henvendelse, som jeg har fået fra Frank Jensen, da jeg er den ansvarlige borgmester på området.

Det er desværre rigtigt, som Frank Jensen skriver, at Clean House ikke blev prioriteret ved dette års 

budgetforhandlinger.

Jeg besøgte jer i april, hvor jeg hørte om den gode indsats, I yder. I forbindelse med besøget drøftede jeg 

jeres økonomiske situation med Charlotte Andersen. Jeg opfordrede til, at I også tog kontakt til 

Kriminalforsorgen og andre kommuner, der har borgere i Clean House, for at gøre dem opmærksom på jeres 

udfordringer.

Jeg håber, at det kan lykkes at finde en løsning.
Med venlig hilsen
Jesper Christensen
Socialborgmester
_______________________________
KØBENHAVNS KOMMUNE
Socialforvaltningen
Rådhuset
1599 København V
Telefon +45 3366 2451
Email borgmester@sof.kk.dk
Web www.kk.dk

Fra: Overborgmesteren 

Sendt: 19. september 2017 16:18
Til: Borgmesteren SOF

Emne: VS: Lukning af værestedet Clean House
Kære Jesper
Jeg sender her en henvendelse fra den daglig leder af Clean House om frafald af tilbuddets tilskud til din videre 
foranstaltning.
Venlig hilsen
Frank

Fra: Overborgmesteren 

Sendt: 19. september 2017 15:44

Til: 'raga@clean-house.dk'

Emne: SV: Lukning af værestedet Clean House
Kære Nicolai Raga Nordstjerne
Tak for din mail om tilskud til Clean House, og tak for dit engagement i at hjælpe nogle af de mest udsatte borgere i 
vores samfund.
Som du selv nævner, så besluttede regeringen sidste år at fjerne 52 mio. kr. i tilskud til Københavns Kommune, 
herunder et tilskud til Clean House, men også til en masse andre tilbud til Københavns mest udsatte borgere. Vi har i 
kommunens budgetforhandlinger for 2018, som netop er afsluttet, forsøgt at finde midler til de tilbud, som staten 
fjernede tilskuddene fra. I den forbindelse var det desværre ikke muligt at finde midlerne til at videreføre tilskuddet til 
Clean House.
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Du spørger til, om der kan gøres andet for at finde en løsning. Det er socialborgmester, Jesper Christensen, som er 
den ansvarlige borgmester for socialområdet i kommunen. Jeg vil derfor tillade mig at sende din henvendelse videre 
til ham.
Venlig hilsen
Frank Jensen

Fra: Nicolai Raga Nordstjerne [mailto:raga@clean-house.dk] 

Sendt: 13. september 2017 12:07

Til: Overborgmesteren
Emne: Lukning af værestedet Clean House

Til Frank

Jeg heder Nicolai Raga Nordstjerne og er daglig leder af værestedet Clean House som ligger på Dortheavej 

12 i nordsvest. Og har Været ansat der i 10 år. Værestedet har lige haft 20 års jubilæum.

Værestedet er paragraf 104 og et værested for tidligere misbrugere og tidligere kriminelle. for at komme 

på værestedet skal man være Clean og ædru, og konceptet er bygget på peer to peer, at skabe nogle 

rammer hvor ligesindet kan hjælpe hindanden til at forblive stof og kriminellitetsfri. Ved hjælp af de 

aktiviteter og arrangementer opbygger de sociale kompetencer, så mulighederne for at klare sig bliver 

meget støre.

kort sagt, et inkluderende rum hvor de kan udvikle sig.

Værestedet har åbent 356 dage om året ved hjælp af brugerne selv, så det er frivillige brugere som sørger 

for de udvidet åbnings tider, da der kun er mig ansat i værestedet og ellers kun ville være begrænset 

åbnet.

Vi har faste traditioner som juleaften, julefrokost, nytårsaften,påskefrokost, påskebanko, sommerfest, og 

mange flere små arrangementer.

Alle vore arrangementer er clean og ædru, som jeg anbefaler til dagbehandlings stederne som kommer ud 

til mig hver ca. 3 mdr. bla rusmidelcenter hørsholmsgade, at komme ud til borgernes første clean og ædru 

julefrokost feks. og se at de kan lade sig gøre uden tilbagefald. Til dem der har gjort det mange gange før 

anbefaler jeg dem at komme ud og vise de nye at det kan lade sig gøre.

i de sidste 10 år har jeg haft en arbejdsplads som er fri for stoffer, trusler, vold og påvirkede borgere, da 

man har skabt et miljø hvor alle kæmper med næb og klør for at finde nye metoder til at løse deres 

problemer, selv når jeg ikke er på arbejde og de selv holder værestedet åbent.

Vi er desvære blevet ramt af det særtilskud som er blevet fjernet til kbh

kommune og skal nu lukke D 1/1-2018.

Jeg skriver til dig i ren afmagt for at evt. snakke med dig eller en eller anden der har noget med det at gøre, 

specielt for evt. invitere nogen ud og selvfølelig osse give et mere nuanceret biled af det hele.

Syntes jeg bestyrelsen, og ledelsen i hele The Clean House har gjort hvad der kan gøres.

jeg ved at værestedet solstrålen i Fredericia som osse er et af de få clean og ædru væresteder der er 

tilbage, har ansat lederen der, og de betaler huslejen, og penge til aktiviteter bliver søgt igennem en 

forening, pointen er bare at vi har et kæmpe værested, med brugere og hvordan kan man finde en løsning, 

da min faglige vurdering er at de ville være en meget lille investering økonomisk som vil give pengene 

mange gange tilbage og så har vi slet ikke snakket menneskelige omkostninger.

Ved ikke om det bare er et skud i tågen, men mit hjerte bløder.

håber du kan hjælpe mig så jeg kan hjælpe værestedet, om ikke andet så med nogen jeg kan gå til.

På forhånd tak

Raga Nordstjerne

Daglig leder clean house

60374705


